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Letní prázdniny se nám přehouply do druhé poloviny a mnozí rodiče už možná přemýšlí o tom, na jaké kroužky 
své děti v novém školním roce přihlásí. Zatímco červencové číslo tohoto zpravodaje mohlo díky Katce Bohatové 
mnohé navnadit na dráhu zpěvačky, v tomto čísle jsme pro vás vyzpovídali známého mohelnického judistu 
a desetinásobného mistra České republiky v judu Libora Švece, zároveň ale také trenéra mistra světa v judu 
Lukáše Krpálka. Možná vás právě on přesvědčí o tom, že judo (v překladu jemná cesta) je pro vašeho potomka 
tou nejlepší volbou.

Celý článek na straně 3

3

MOHELNICKÝZPRAVODAJ
zdarma

TENTO MĚSÍC V MOHELNICI

Celý článek na straně 7

7 Zelené střechy 
v Mohelnici

Ptali jste se nás...
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Okružní 7, Mohelnice (naproti zdrav. středisku)
www.optika-mohelnice.cz

Sluneční brýle 

UDÁLOSTI V MOHELNÍČKU

● PEČEME Z KVÁSKU
středa 26. 8. 2020  16:00–19:00 hodin  
● MOHELNICKO-LOŠTICKÝ CAPÁČEK  
neděle 30. 8. 2020  09:00–14:00 hodin   
 
Ve školním roce 2020/2021 si opět můžete vybírat z pravidelných 
aktivit:
• kurzy ANGLIČTINY HD (přihlašovat se lze na https://www.
helendoron.cz) 
• CVIČENÍ (NEJEN) PRO SENIORY 
• hudebně-pohybový program pro nejmenší  MALÝ HUDEBNÍČEK 
(přihlašovat se můžete na info@mohelnicek.cz)
• kurzy ANGLIČTINY pro dospělé s Hankou Ellnerovou 
• SKAUT pro děti od 5 do 10 let

Připravujeme na ZÁŘÍ A ŘÍJEN 
• projektový den ZDRAVĚ A HRAVĚ S DĚTMI V KUCHYNI  - 
workshop pro děti a jejich rodiče na téma zdravé stravy, více info  
a přihlášení na info@mohelnicek.cz (počet míst omezen)
• seminář s odborníkem ing. Pavlem Mečkovským na téma 
VÝCHOVA CHLAPCŮ V ČECHÁCH
• celodenní workshop DOMÁCÍ VÝROBA SÝRŮ A MLÉČNÝCH 
PRODUKTŮ

 

Hledám k pronájmu garáž  
nebo podobný prostor v Lošticích, Mohelnici 

nebo blízkém okolí 
 (k dočasnému uložení nábytku). 

Prosím o nabídky  
na telefon 776 040 244. 

 
 

PODĚKOVÁNÍ A PROSBA

Děkuji všem občanům, kteří mi poskytli materiály na připravovanou 
knihu o vývoji města Mohelnice v poválečných letech. Posbírané 
materiály jsou velmi zajímavé a myslím, že se čtenáři mají na co těšit. 
Pokud ještě někdo z vás vlastní nějaké starší fotografie Mohelnice, 
ať se na mě s důvěrou obrátí. Předem moc děkuji, Martin Vaňourek 
(m.vanourek@tiscali.cz nebo telefonicky 728 053 676)

KRAJSKÁ FOTBALOVÁ SOUTĚŽ
MUŽI:
• SO   8. 8. 10:15 
FK MOHELNICE – FK Medlov
• SO 22. 8. 10:15 
FK MOHELNICE – SK SULKO Zábřeh
• SO   5. 9. 10:15 
FK MOHELNICE – FK Jeseník

DOROST:
• SO   5. 9. 13:30 
FK MOHELNICE – FK Slavonín

ST. a ML. ŽÁCI:
• NE   6. 9. 9:00 
FK MOHELNICE – FK Jeseník – starší žáci
• NE   6. 9. 10:45 
FK MOHELNICE – FK Jeseník – mladší žáci
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Co očekáváte od nového jednatele MKSC (krytý bazén, kulturní dům a sběrný 
dvůr)?
Vyšší stupeň spolupráce s městem a lepší komunikaci. Konkrétně restart kultury ve městě a nové nápady. Vzhledem k tomu, že nový jednatel 
žije v Mohelnici, tak zpětnou vazbu od něj i od občanů.

Proč se bude nejdříve realizovat kruhový objezd za hřbitovem, když občané 
města chtějí léta realizaci kruhového objezdu u obchodní akademie?
Vlastníkem a budoucím realizátorem dotčených komunikací za hřbitovem je Olomoucký kraj, u obchodní akademie ŘSD. Zatímco spolupráce 
s náměstkem Olomouckého kraje Ing. Janem Zahradníčkem je perfektní a co se dojedná, to platí, spolupráce s ŘSD nefunguje, protože 
požadavky města jsou pro „manažery" z Prahy pod jejich rozlišovací schopnosti. Kruhová křižovatka u obchodní akademie je součástí stavby 
D35, a to v úseku od Mohelnice po Staré Město. Na celý úsek od Mohelnice po Staré Město se bude zpracovávat dokumentace pro územní 
rozhodnutí. Vyjmout z této dokumentace okružní křižovatku a řešit ji samostatnou dokumentací a stavebním povolením je pro ně „obrovský 
problém". Nevzdáváme to, již byl zaslán návrh našeho řešení na ŘSD, ministrovi dopravy a předsedovi vlády. Naším cílem je mít postavenou 
kruhovou křižovatku „do roka a do dne“.

Úplně nerozumím vašemu závěru, v čem je to lepší?
Dokumentace pro územní rozhodnutí na úsek Mohelnice - Staré Město je pouze první část, podle které se nedá stavět. Podle posledního 
vyjádření ŘSD bude vydáno územní rozhodnutí v druhé polovině roku 2021. Nikdo z nás tomu termínu nevěří, bude jistě delší, navíc stavba 
se podle této dokumentace pouze umísťuje do území. Poté následuje vypracování dokumentace pro stavební povolení, která řeší technickou 
část (další roky). Poté následuje vypracování dokumentace pro provádění stavby a ta již řeší detailní stavbu a rozpočet (další rok). Dále 
následuje výběrové řízení (další rok), podpis smlouvy a realizace. Kdežto náš návrh řeší pouze okružní křižovatku, která se vyjme z celé 
dokumentace D35. Projektová dokumentace vznikne jedna, a to společná pro územní a stavební řízení. Poté realizační, provede se výběrové 
řízení a v roce 2021 stavíme a kolaudujeme. V čem je problém? Nemůžeme se s ŘSD dohodnout, protože ŘSD tvrdí, že pokud se něco 
oddělí, nebudou to platit.

Parkoviště na autobusovém nádraží je uzavřeno, ale nic se zde neděje. Proč?
Nejsme spokojeni s výsledky kamenické fi rmy, která práce provádí. Neodpovídají naší představě o kvalitě a požadujeme změnu kamenické 
fi rmy, která práce umí a nebude se v Mohelnici kamenické práce učit.

Kdy bude otevřeno hotové hřiště v areálu ZŠ Vodní?
Poslední týden v srpnu nebo 1. září. Nemáme kam spěchat, s ředitelem jsme se dohodli, že vyčkáme na vzrůst zasazené nové trávy a dodání 
chybějícího mobiliáře (laviček a odpadkových košů, ty nebyly součástí zakázky).

Od začátku června je po dobu letních měsíců v době od 17.00 do 23.00 hodin 
uzavřena část Olomoucké ulice. K čemu tato uzavírka slouží? 

Na otázky odpovídá starosta Ing. Pavel Kuba: 

Na otázku odpovídá radní Mgr. Petr Erneker:

PTALI JSTE SE NÁS

Zaznamenali jsme mnoho podnětů od občanů města, ale i od zastupitelů, aby se 
centrum našeho města nějakým způsobem oživilo a aby se vytvořily podmínky pro 
pořádání společenských akcí. Tato dočasná uzavírka je jednou z možností, jak lidi 
do centra přilákat a nabídnout jim něco nového. Na konkrétní žádost provozovatele 
restaurace v této ulici bylo stanoveno uvedené omezení, které muselo před 
schválením projít celou řadou stanovisek dotčených orgánů. Omezení si mnoho 
občanů pochvaluje, umožnilo totiž uspořádání již několika tzv. pouličních koncertů 
a oživilo místní zahrádky. Je to přesně to, co jsme od uzavření očekávali. Dalším 
důvodem bylo také zvýšení bezpečnosti občanů, kteří se v uvedenou dobu v ulici 
pohybují a využívají příjemného posezení v krásném historickém prostředí našeho 
města. Vím, že každé takové omezení přináší svá pozitiva, ale i negativa. Ta po 
uplynutí omezeného letního dopravního provozu vyhodnotíme. Osobně věřím, že 
pozitiva převáží. 
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KRÁTKÉ ZPRÁVY Z MOHELNICE 

Zásluhou náměstka hejtmana pro dopravu Olomouckého kraje 
Ing. Jana Zahradníčka se dočkáme realizace kruhového objezdu  
a spojení dnešní mimoúrovňové křižovatky s výjezdem od 
hřbitova na Moravičany a Úsov. Město Mohelnice zadalo a vyřídilo 
projektovou dokumentaci, na kterou z rozpočtu uvolnilo cca 1 mil. 
Kč.  Tento krok znatelně uspíší realizaci celé stavby. Dále dojde ke 
spojení smíšených stezek (cyklisté plus chodci) končících u hřbitova 
a u stavebnin firmy Marák. Zhotovitelem křižovatky bude společnost 
Porr. Celá stavba přijde na 28 mil. Kč, z toho Mohelnice zaplatí cca 
7 mil. Kč, zbytek dá Olomoucký kraj. Celou akci by mohla zlevnit 
dotace, kterou město Mohelnice na podíl, který má zaplatit, podá na 
Státní fond dopravní infrastruktury. 

Stavba kruhového objezdu na Moravičany je na dosah

Po získání dotace na opravu místních komunikací ve výši cca 4 mil. Kč od Ministerstva pro místní rozvoj město Mohelnice získalo další dotaci 
na vybudování nového sportoviště u odloučeného pracoviště ZŠ Mlýnská na Masarykově ulici. Téměř hned po rozhodnutí zastupitelů, že 
na Masarykově ulici bude zachována výuka žáků od první do páté třídy, byl zpracován projekt. Výstavba sportoviště má stát cca 5 mil. Kč. 
Dotace pokryje 60 % výdajů. Nejpozději na jaře bude výstavba sportoviště zahájena. Cílem je, aby nové sportoviště, které vyroste na dnešní 
zelené ploše, dětem a veřejnosti náležitě sloužilo.

Občany trápí nevzhledné a místo zabírající vraky automobilů v některých ulicích města Mohelnice. Nicméně k určení, zda je vozidlo vrakem, 
či nikoli, nestačí pouze jeho stáří či jeho nevzhlednost. Aby mohl být automobil prohlášen za vrak, musí splňovat několik základních znaků. 
Za vrak lze považovat vozidlo, které je buď trvale technicky nezpůsobilé k provozu a současně není opatřeno poznávací značkou, anebo je 
zjevně trvale technicky nezpůsobilé k provozu (čili bez ohledu na to, zda je opatřeno registrační značkou). Důležitou vlastností vraku je jeho 
TRVALÁ, tedy nikoli jen dočasná nezpůsobilost k provozu. Proto např. vrakem nebude automobil, jehož majitel se pouze opozdil s technickou 
prohlídkou vozu, má vypuštěné pneumatiky, chybějící stěrače apod. V případech, kdy je na veřejně přístupné komunikaci odstaveno vozidlo  
s  parametry vraku (bez motoru, zdevastovaná konstrukce vozu po nehodě apod.), ani tehdy nemůže vlastník komunikace svévolně automobil 
odtáhnout a nechat zvrakovat. Musí postupovat tak, že vlastníku vozidla zašle písemnou výzvu k odstranění se lhůtou k odstranění 2 měsíce. 
Pokud do této doby majitel vozidlo neodstraní, vlastník komunikace má právo vozidlo zvrakovat na náklady jeho majitele.

V dotační politice je Mohelnice úspěšná

Vraky automobilů v ulicích našeho města

MOHELNICE 2020 - spojovací krček mezi budovami městského úřadu
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Už rok pokrývá střechu jídelny ZŠ Mlýnské zemina a vegetace. 
Společně s autobusovým terminálem se jedná o jedinou 
střechu svého druhu na Šumpersku. Mohelnice se tak stala 
průkopníkem v budování zelených střech v Olomouckém 
kraji. Realizací střešní zeleně se do Mohelnice sjíždí inspirovat 
starostové okolních měst a ředitelé jejich škol. Zavítal sem  
i ministr životního prostředí Richard Brabec /ANO/. 

„Zelených střech jsem prošel již hodně, ovšem tady v Mohelnici to je 
jedna z nejlepší instalací, jaké jsem kdy viděl. Vyčnívá jednak svým 
architektonickým řešením i umístěním vůči okolí školy. Střecha má 
i edukativní charakter. Děti vidí, jak taková střecha vypadá, k čemu 
slouží a jakým způsobem lze zadržovat dešťovou vodu,“ hodnotil při 
návštěvě ministr životního prostředí Richard Brabec /ANO/. 

Podle něj se střechy na budovách škol zatím moc nezelenají. „Po 
republice máme pár prvních vlaštovek, nyní se nám daří jejich počty 
zvyšovat. Ovšem ne každá plochá střecha snese zátěž substrátu  
a její instalace je také finančně náročnější,“ vysvětluje Brabec. „Když se to ve výsledku podaří jako tady v Mohelnici, instalace má výrazný 
efekt z hlediska změny klimatu, snižuje teplotu a navíc slouží i jako tepelná izolace budovy.“ To potvrzuje i ředitelka školy Marcela Vlasáková. 
„Závlaha s akumulací a mlžicím systémem osvěží okolní vzduch. Díky tomu je pobyt na přilehlém hřišti v parných dnech o něco příjemnější.“ 
Škola prostor zelené střechy využívá hlavně jako venkovní učebnu. „V době koronaviru probíhala na zelené střeše výuka, aby děti nemusely 
stále nosit roušky. Deváťákům jsme zde také předávali jejich poslední vysvědčení,“ dodala Vlasáková.

Stav původní střechy jídelny byl havarijní. „Město bylo nuceno přistoupit ke kompletní rekonstrukci střechy. V té době byl vypsán dotační titul 
na zelené střechy, do něhož jsme se rádi zapojili,“ řekla místostarostka města Jana Kubíčková, která společně s ředitelkou školy ministerskou 
delegaci hostila. 

Ministerstvo životního prostředí podporuje trend zelených střech nejen dotačně, ale i změnou legislativy. „Před několika týdny jsme 
představovali se Šancí pro budovy nové možnosti, jimiž pomůžeme investorům zlepšit jejich motivaci k realizaci projektu. Dnes máme 
podobných instalací jen desítky. Zatím jsme podpořili 14 tisíc čtverečních metrů střech, naším cílem jsou doslova hektary,“ predikoval ministr 
Richard Brabec. Jeho resort je ve spolupráci se Státním fondem životního prostředí připraven městům a školám kdykoli podat pomocnou 
ruku. „Přispíváme až 800 korun na metr čtvereční zelené střechy,“ uzavřel Brabec.

Na opravu střechy a její vybavení zelenou střechou s terasou, chodníkem, závlahou s akumulací a mlžicím systémem město s realizační 
firmou uzavřelo smlouvu o dílo v hodnotě 6,5 milionu korun. Dotace z ministerstva životního prostředí činila 6,26 milionu korun.V Mohelnici 
jen u dvou zelených střech nezůstane. „Radnice má připraven projekt Mlýnská II, který má vyřešit odstranění komínu na spojovacím krčku 
mezi budovou školy a tělocvičnou s efektem zelené střechy,“ představil plány města starosta Pavel Kuba /MD/.

-šš-

  

       

Jedna z nejlepších zelených střech je v Mohelnici, myslí si ministr Brabec
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Když se řekne v Mohelnici příjmení Švec, každému se hned 
vybaví judo. Ani u Libora to není jinak. Liborův otec doteď trénuje 
mladé mohelnické judisty. Libor sklidil ve své aktivní judistické 
kariéře několik úspěchů a získal spoustu medailí. Účastnil se 
a bodoval na evropských i světových soutěžích. Naši republiku 
reprezentoval v roce 2000 na mistrovství světa. Desetkrát byl 
mistrem České republiky. Další medaile získal na světových 
pohárech a jiných mezinárodních soutěžích. Aktuálně působí 
také jako trenér Lukáše Krpálka. Toho dovedl až k získání titulu 
mistra Evropy, mistra světa a olympijského vítěze. I přesto Libor 
působí velmi skromně, a i když žije v Praze, na svou rodnou 
Mohelnici nikdy nezapomněl.

K judu vás určitě vedli vaše rodiče, bavil vás tento sport hned od 
začátku a v kolika letech jste s ním začal?
S judem jsem začal v podstatě od narození. Moji rodiče dělali judo 
aktivně jako sportovci i jako trenéři. Takže jsem byl na tréninku 
v podstatě už v plenkách. Jak aktivní to bylo, nedokážu říct, spíše 
mi to přišlo samozřejmé, že jdu s tátou ve tři hodiny odpoledne na 
trénink a domů se vracíme v osm večer. 

Měl jste někdy období, že jste chtěl s judem tzv. seknout? 
Těch období pár bylo…(smích) Samozřejmě nejčastěji při trénincích. 
Někdy jsem svého tátu až nenáviděl, jak byl na mě přísný, asi o 100 % 
více než na ostatní, jako bych ani nebyl jeho syn. Ale když jsem potom 
vyhrával závody, vše bylo zapomenuto. Dalším důležitým životním 
milníkem pro mě byla škola. Jelikož jsem měl od první do osmé třídy 
samé jedničky a i na gymnáziu mi učení šlo více méně samo, chtěl 
jsem jít studovat dál. Lákala mě medicína, ale i architektura. Musel 
jsem se ale rozhodnout, jak skloubit judo a případné studium na takto 
náročných školách. Bylo mi jasné, že si musím vybrat buď jedno, 
nebo druhé. Juda jsem se ale vzdát nechtěl, a tak jsem si ho nechal 
a vybral si studium na stavební fakultě. Ale protože ve třetím ročníku 
vrcholila má kariéra profesionálního sportovce a na učení nebyla síla 
ani čas, tak jsem ji nakonec nedokončil.

Co pro vás byl největší úspěch v judu?
Asi největším úspěchem pro mě je, když pominu medaile ze 
světových pohárů a jiných soutěží, že mohu předávat svoje znalosti 
a zkušenosti dalším sportovcům. Judo je strašně krásný sport, pro 
někoho možná složitý, ale když člověk pochopí základy technik, tak 
je to v podstatě strašně jednoduchý a přirozený.

V kolika letech byste dětem doporučil s judem začít?
Děti mohou začít s judem klidně v 5 letech. Záleží, jak jsou pohybově 
nadané a hlavně ukázněné. U malých dětí stejně judistický trénink 
začíná gymnastikou a hrami, samotné judo tvoří tak 10 % výuky. 
Určitě by ale děti neměly dělat jen jeden sport. My jsme vždy 
v Mohelnici měli trénink půl na půl s gymnasty, kde nás pan Benda 
doslova driloval na různých nářadích, a za to jsem mu doteď vděčný, 
jelikož málokterý z mých svěřenců udělá lépe stojku nebo hvězdu 
než já (smích).

Máte dvě dcery, vedete je také k judu? Je tento sport dle vašeho 
názoru i pro holky?
Určitě je judo i pro holky, hlavně si na tréninku vychovají své budoucí 
partnery (smích). Holky jsou obecně o krok napřed před kluky, takže 
je ze začátku i poráží. Ale svoje dcery (4 a 6 let) vedu k judu jemnou 
cestou (judo je v překladu jemná cesta). To znamená, že chodí na 
tréninky cca 1-2 týdně. Někdy jdou na trénink i se mnou, kde si s nimi 
kluci (tedy ti dospělí) hrají a vlastně jim předávají svoje techniky. Ony ani nevědí, co je učí, ale v dalším tréninku to přirozeně udělají. Mají 
štěstí, že se učí od těch nejlepších judistů u nás. Jinak holky ještě chodí na balet a zpívat do sboru (na to mají talent po mé manželce). Ale 
také plavou, jezdí na kole, na lyžích, malují, bruslí. Musím jako pyšný otec uznat, že jim vše jde a hlavně je to baví, a za to jsem moc rád! 

Judo má velkou historii a je v něm spousta rituálů, myslíte si, že jsou rituály důležité?
Rituály jsou pro judo velice důležité. Bez těch by nemohl tento sport existovat. Judo má jasná pravidla, která se nesmí překročit. Úcta 
k soupeři, ke starším, k rozhodčím se vyjadřuje úklonou, podáním ruky. Judo je ale i o výchově k hygieně, jelikož se trénuje na boso (zouvání 
před tatami, mytí rukou, nošení přezůvek atd.). Jinak každý judista má své vlastní rituály, které mu pomáhají soustředit se před závody či 
oslavit vítězství.

Libor Švec: I když mám spoustu medailí, můj největší životní úspěch 
je předávání znalostí a zkušeností dalším sportovcům.

Libor je pyšný otec dvou holčiček: 
„Obě sport baví a za to jsem moc rád.“

„Lukáš měl obrovskou vůli něčeho dosáhnout,“ 
říká jeho trenér Libor Švec.
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Co vás víc naplňuje - vaše aktivní dráha, nebo teď trenérství?
Do Prahy mě poslali rodiče ve 14 letech vlakem na studium sportovního gymnázia bez mobilu a možnosti spojení s nimi. Nikoho jsem neznal 
a byl úplně sám. Kdyby mi někdo tehdy řekl, že budu vést jednou jako trenér celé středisko vrcholového sportu, tak bych si myslel, že je 
absolutní blázen. Po aktivní dráze mi byla nabídnuta práce reprezentačního trenéra, kterou jsem odmítl, protože jsem se ještě necítil na to 
předávat zkušenosti v podstatě mým vrstevníkům. Začal jsem pracovat pro grafi ckou fi rmu, což mě strašně bavilo, a současně jsem trénoval 
mladší děti v malé obci Kamenici a to mě zase velmi naplňovalo. Po pěti letech mě chtěli na pozici trenéra střediska a tuto nabídku jsem přijal.  
Abych pravdu řekl, nikdy jsem si nemyslel, že budu působit v judu jako trenér dospělých, natož české reprezentace.

Myslel jste si, že budete trénovat judistu, který se stane mistrem světa a olympijským vítězem?
To nikdy. Bylo plno judistů, kteří to mohli dokázat a nedokázali, včetně mě (smích). Když přišel Lukáš do Prahy, byl to takový vykulený kluk 
z Jihlavy. Měl samozřejmě výborné výsledky už z dorostu atd. Ale musel si vše vydřít a vydržet na sobě makat i v dalších věkových 
kategoriích. Naštěstí se chytil a vyhrál mistrovství světa a Evropy juniorů a poté jeho kariéra začala stoupat i v seniorech, což je u některých 
sportovců zlomový okamžik a spousta už na výsledky z mládežnických soutěží nenaváže. Naštěstí to nebyl jeho případ. Myslím, že na to 
má vliv mnoho faktorů, měl u sebe bráchu, který byl výborný judista (3. místo na mistrovství Evropy), ale i celou partu ostatních kluků, kteří 
se navzájem podporovali a ,,hecovali“ v trénincích. Někdy jsem je musel dokonce krotit, aby se ,,neuvařili“. Lukáš si dával opravdu velké 
dávky tréninku, které se ale potom obrátily v medailové úspěchy. Nejvíc mě ale těší, že tři z mých svěřenců pracují aktivně jako reprezentační 
trenéři do 20 a 23 let. 

Jak dlouho už Lukáše Krpálka trénujete? Věděl jste od začátku, že je to velký talent?
Lukáše trénuji od jeho 18 let. Vlastně co přišel do Prahy. Takže už 12 let, samotného mě to teď zarazilo, že už tak dlouho (smích). Myslím, 
že ten přirozený talent u Lukáše nebyl velký, ale svou obrovskou vůlí něčeho dosáhnout a porazit ostatní to dotáhl na ten nejvyšší vrchol, 
jakého lze ve sportu dosáhnout. Ještě týden před začátkem olympiády mi na tréninku říkal, že už chce vyhrát a mít ty závody za sebou. Další 
trénink nebyl, jeli jsme spolu na ryby. A potom vyhrál.

Jste v osobním životě přátelé, nebo se to v rámci trenérství vylučuje?
Určitě jsme v osobním životě přátelé. Ze začátku jsem se staral více já o něj, nyní se stará více on o mě (smích). Naše životy teď propojují 
i děti, takže se společně navštěvujeme i mimo trénink. Také máme společný koníček, kterým je rybaření. Já napichuji nástrahy a on chytá 
ryby (smích).

Prozradíte nám na závěr něco na sebe?
Nyní se chystám připravit dalšího vítěze olympijských her, kterým je Adam Kopecký. Je to mistr Evropy a světa kadetů, ale jeho cesta bude 
ještě dlouhá… 

-mn-

Nejenom trénink, ale i přátelství a rybaření - to vše je spojuje.
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Jako každoročně, tak i letos jsme přes všechna úskalí uspořádali 
na zahradě mateřské školy „Pasování předškoláků“, které se konalo 
24. června za účasti rodičů dětí. Již od rána bylo mnoho práce - 
společně s dětmi jsme zdobili zahradu a připravovali ohniště na 
oblíbené opékání špekáčků. Pro každého předškoláka MŠ zajistila 
párky a pečivo. Akci zahájila již tradičně Mohelnická sebranka svým 
humorným vystoupením a poté byli předškoláci rytířem jednotlivě 
pasováni na školáky. 

Náš nejmladší - nebojácný rytíř Víteček, byl za své každoroční 
vystoupení, kterým zpestřoval naše společná setkání, odměněn 
originálním perníkovým mečem. Děkujeme mu za jeho statečnost  
a smysl pro humor. Každý předškoláček, který se loučí s naší MŠ, 
dostal dětmi ručně malovanou tašku  z projektu „PLASTY SE NENOSÍ“, 
knížku prvního čtení a spoustu dalších upomínkových předmětů, aby 
si na svoji školku i v budoucnu vzpomněl. V rámci doprovodného 
programu byly na zahradě připraveny hry pro děti. Překvapením  
(a asi nejlepším dárkem) byla obří nafukovací skluzavka. Nechyběl 
ani tradiční kadeřnický koutek „Nad bránou“, kde se především 
malé slečny mohly nechat zkrášlit od profesionálních kadeřnic pod 
vedením paní Šmídové. Tímto srdečně děkujeme rytířům a trpělivým 
kadeřnicím za dlouhodobou a přátelskou spolupráci, která nás velmi 
těší.

DĚTI, přejeme vám krásné, slunečné prázdniny a v září vykročte tou 
správnou nohou do ZŠ.

Loučení s předškoláky v Mateřské škole Na Zámečku

KRÁTKÉ ZPRÁVY ZE ŠKOL 

Kolektiv MŠ Na Zámečku

Padesát let stará dlažba na ZŠ Mlýnská byla vyměněna

Na ZŠ Mlýnská byla zahájena první etapa výměny staré dlažby na chodbě školy. Původní dlažba malého formátu se změnila na 
velkoformátovou.
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SPORT

Koncem června tohoto roku se konala valná hromada T. J. Sokol 
Mohelnice. Zástupci jednotlivých oddílů zhodnotili svoji činnost, 
byli seznámeni s hospodařením za rok 2019 a stanovili si úkoly 
na rok 2020, který poznamenalo dvouměsíční přerušení činnosti 
a s tím spojený výpadek tradičních akcí pro veřejnost jako např. 
Mohelnický vandr nebo Sokolský den. V Sokolu je registrováno 
celkem 5 sportovních oddílů a 9 oddílů všestrannosti, ve kterých 
sportuje od mláďat až po seniory celkem 462 členů. Ze sportovních 
výsledků připomeňme stříbro na přeboru ČR judo žáků, dlouholetou 
účast družstva mužů oddílu judo v I. lize, postup kuželkářů do 
divizního přeboru nebo zisk 10. místa na ME veteránů v jachtingu. 
Neméně významným posláním Sokola je pravidelná práce s dětmi, 
kde pod vedením cvičitelů získávají kladný přístup ke sportu a učí 
se základním pohybovým dovednostem, nebo aktivity seniorů, 
přispívající ke zdravému životnímu stylu. Na valné hromadě byla 
také projednána prosba Sokola Šumvald, týkající se jeho člena 
bratra Šenka, který přišel při přívalových deštích o svůj rodinný dům. 
Členové T. J. Sokol Mohelnice odsouhlasili pomoc ve výši 3.000 Kč. 

KRAJSKÉ FOTBALOVÉ SOUTĚŽE NALOSOVÁNY
Vážení fanoušci fotbalového klubu FK Mohelnice, jak jsme v minulém čísle Mohelnického zpravodaje předznamenali, tak v tomto měsíci 
činíme. Fotbalové soutěže jsou již nalosovány a nyní vás seznámíme s nejbližšími zápasy na mohelnickém stadionu. Naši muži začnou ze 
všech kategorií nejdříve, a to již 8. srpna, kdy se v soutěžním utkání postaví od 10.15 hod. celku z Medlova. Pevně věříme, že se nám podaří 
zvítězit a tím vám zpříjemnit sobotní oběd. Než se rozběhnou utkání mládeže, tak naši muži stihnou odehrát ještě další dvě domácí utkání, 
a to 22. 8. DERBY se Zábřehem a 5. 9. s Jeseníkem. Dorost začne své domácí utkání 5. září od 13.30 proti Slavonínu. Mladší a starší žáci 
startují o den později, tedy 6. září, svými zápasy proti Jeseníku. Starší žáci vykopávají od 9.00 hod., mladší následují po nich, v 10:45 hod. 
Všechny zmíněné zápasy se hrají na stadionu v Mohelnici. Soutěže našich nejmladších budou teprve defi novány, i o nich vás budeme včas 
informovat.

Za vedení FK MOHELNICE Ing. Karel Junek, ml.

Oddíl juda nezahálel ani během koronaviru
V době uzavření vnitřních i vnějších sportovišť bylo členům oddílu doporučeno 
individuální cvičení doma. Návodem byly lekce reprezentačního trenéra na webových 
stránkách ČSJu. Ihned po otevření venkovních prostor začali judisté s přípravou na 
travnaté ploše v areálu sokolovny. V současné době již probíhá příprava bez omezení. 
Mladí judisté využívají tréninkových srazů v Olomouci, Brně a Ostravě, aby se kvalitně 
připravili na podzimní mistrovské soutěže. Nominovaní členové oddílu se zúčastní 
tréninkového campu Heroes, kde budou mít možnost se opět setkat i s olympijským 
vítězem Lukášem Krpálkem a s regionálním výběrem žáků reprezentačních srazů 
v Hranicích a Teplicích.

Blanka Švecová

Mohelnice přivítá účastníky Akademického mistrovství ČR v orientačním běhu

Sokol Mohelnice bilancoval

Ve středu 2. září 2020 v odpoledních hodinách se historické centrum 
Mohelnice stane dějištěm letošního Akademického mistrovství 
České republiky v disciplíně sprint – což je v orientačním běhu závod 
na 12–15 minut, délka trati tak většinou bývá kolem 3 kilometrů. 
Závod tak naváže na úspěšný evropský šampionát, který proběhl 
loni v červenci. 
„Na startu bychom měli přivítat zhruba 150 účastníků z vysokých 
škol celé republiky, závodit se bude v kategorii žen a kategorii 
mužů. Startovat začneme po 14. hodině, vyhlášení nejlepších 
předpokládáme kolem 16. hodiny. Centrum závodu (start a cíl) 
tentokrát však nebude na školním hřišti ve Vodní ulici, ale v Morava 
kempu. Závodní tratě jsou samozřejmě do posledního okamžiku 
tajné, můžeme však prozradit, že se závodníci podívají i na 
překrásné mohelnické náměstí,“ říká ředitel závodu Dušan Vystavěl. 
„Letošní mistrovství republiky mělo původně proběhnout v rámci 
Českých akademických her, plánovaných na červen do Olomouce. 
Stejně jako ostatní sportovní akce v tomto období, tak i ČAH musely 
být zrušeny. Jsme proto rádi, že se podařilo závod naplánovat 
v náhradním termínu a hlavně že nám město Mohelnice vyšlo vstříc 
při zajištění této akce,“ dodává Ondřej Vodrážka - předseda komise 

orientačního běhu České asociace univerzitního sportu. 
A kdo bude patřit k favoritům? V ženské kategorii by to především 
měla být loňská mistryně Evropy Tereza Janošíková, studentka 
Univerzity Palackého v Olomouci. O medailové pozice by pak mohla 
zabojovat dvojice reprezentující Univerzitu Karlovu Petra Landovská 
a Alena Voborníková.  V kategorii mužů je okruh favoritů mnohem 
větší. Mohl by mezi ně patřit zábřežský rodák Petr Horvát, doktorand 
na brněnském VUT, dále pak student Univerzity Hradec Králové 
Daniel Vandas, případně Vojtěch Sýkora – závodník reprezentující 
Masarykovu univerzitu v Brně. Černým koněm závodu by pak mohl 
být Jonáš Hubáček, další reprezentant brněnského VUT.   
Obyvatelé a návštěvníci Mohelnice budou tedy mít možnost vidět 
přímo v akci naše nejlepší akademické sportovce v orientačním 
běhu, zkrátka však nepřijdou ani žáci druhého stupně základních 
škol, pro které bude v rámci hodin tělesné výchovy připraven 
ukázkový náborový závod v orientačním běhu. Tento „Den 
s orientačním během“ bude uspořádán buď ještě na podzim, nebo 
v jarních měsících příštího roku. 

Organizační výbor AM ČR

Blanka Švecová
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TÝDEN ŘEMESEL  -  XX. ročník 2020
Kostelní náměstí 2, Mohelnice, sídlo minimuzea a Spolku ručních řemesel Mohelnice

Pá-so-ne - 14.,15.,16. srpna 2020 – CÍNOVÁNÍ – anděl, šperk, motýl, náramek, vážka, lektor Renata Mguni
Cena kurzu: 600 Kč, členky SRŘM 450 Kč:  Pá: 14 – 19 hod.    
So-ne: 10 – 15 hod.: Veškerý materiál na cínování přiveze lektorka.
Kdo má vlastní kamínky, může vzít s sebou. Kreslicí papír tužku, pracovní oděv, vlastní návrhy šperků vítány, jinak vše uděláme na kurzu. 
Počet účastníků na kurzu je omezený, je potřeba se co nejdříve přihlásit!!! 
Přednost mají ti, co mají kurz již zaplacený ze zrušeného termínu v květnu 2020.

Pondělí 17. 8. 2020 – Anděl – víla, PLSTĚNÍ, lektor Blanka Procházková
Cena kurzu: 350 Kč. Členky SRŘM 200 Kč 9.30 - 16 hod.                      
S sebou: vysokou houbu nebo molitan min. 6 cm. Jehly a drátky má lektorka.  K dispozici máme pouze tmavá rouna, zájemci si buď dovezou, 
nebo do konce ledna sdělí, o jakou barvu rouna mají zájem, a my se budeme snažit je sehnat. Vyrábět se budou víly. Kdo má vlastní 
představu, dohodne se předem!!! Ten, kdo nedodělal výrobky z minulého kurzu plstění, může je vzít s sebou a dokončit.

Úterý 18. 8. 2020 - FRIVOLITKY JEHLOU, lektor Jaroslava Skopalová 
Cena kurzu: 350 Kč, pro členky SRŘM: 200 Kč 9.30 – 16 hod.       
S sebou: Jehly na frivolitky, možnost zakoupit nebo zapůjčit na kurzu, nůžky, nitě perlovka bílá a různé další barvy, pro začátečníky je vhodná 
příze Maxi, Monika …. je možnost do náhrdelníků použít korálky. 

Středa 19. 8. 2020 – KRAJKA A KERAMIKA, lektor Vlasta Jirásková, příprava na výstavu
Cena kurzu: 350 Kč, pro členky SRŘM 200 Kč 9.30 – 16 hod.       
Veškeré věci na paličkování. Gympa, bílé a béžové příze různé síly (Anchor 30, 40. 60), nopkovou přízi, zlaté a stříbrné lurexové nitě. Papír, 
tužku. 

Čtvrtek 20. 8. 2020 – HÁČKUJEME HRAČKY, lektor Soňa Šebestová
Cena kurzu: 350 Kč, členky SRŘM 200 Kč  9.30 – 16 hod.
S sebou: Vlnu, háček, velkou jehlu, tužku, blok a papír
Vlnu: Elian nicky 50 g  nebo Himalaya 100 g, jinou i starší páranou, jiné zbytky, bezpečnostní očka, výplně zajistí spolek. Zbytky vln na 
proužky a bílou vlnu na oči. Vlastní zbytky vítány. V ceně kurzu je jeden popis na hračku, další popisy si budete moci zakoupit na kurzu.

Pátek 21. 8. 2020 –  ANDĚL – krajka, levandule, lektor Vlasta Jirásková
Cena kurzu: 350 Kč, členky SRŘM 200 Kč 9.30 – 16 hod.
Veškeré věci na paličkování, bílou přízi různé síly (Anchor 30, 60, Berkonie 33tex2), nopkovou přízi, zlaté a stříbrné lurexové nitě, papír, 
tužku. Kdo má doma usušenou levanduli, není podmínkou. Vlastní návrhy.

Sobota-neděle  8.-9. srpna 2020, sekce patchwork - PATCHWORKOVÝ WORKSHOP, lektor Danuše Březinová
Domov mládeže na OA Mohelnice, so 9 – 18 hod. ne 9 – 14 hod.
Cena víkendového kurzu 700 Kč. Sleva pro členy kurzu 550 Kč. Pouze sobota člen 400 Kč, ostatní 600 Kč
S sebou: vlastní šicí stroj, veškeré šicí potřeby na výrobu patchworku. Hrnek na kávu a čaj. Zelenožlutý Art - může z něj být deka nebo 
jednodušší ubrus. Lektorka doveze veškerý materiál na patchwork. Ten, kdo má speciální přání, napíše lektorce na e-mail. Soutěž o nejhezčí 
nákupní tašku, jednotný střih bude k dispozici až na kurzu. Vyhodnocení v neděli ve 13 hod.

Neděle 30. 8. 2020 od 9 hod., sekce patchwork - APLIKACE, lektor Jana Janíčková
internát OA, kurz bude stát 150 Kč + členský příspěvek na rok 2020 200 Kč, pro nečleny cena 300 Kč.
Cenu kurzu uhradit předem na č. ú. 4471748339/0800, variabilní symbol 24, zpráva pro příjemce: Jméno a příjmení. Ti, co nemají banku, 
účast nahlásí předem!!! S sebou: veškeré věci na patchwork: podložka, řezák, pravítko, běžné šicí potřeby: nůžky, špendlíky, nitě, párátko, 
popisovač vhodný na textil, prodlužovačku, psací potřeby a blok velikost aplikace 80 x 35 cm, zbytky látek, vatelín – pavučinka, zažehlovací 
plátno a nezažehlovací vlizelín. Hrníček na čaj, kávu a něco na chuť, aby se lépe pracovalo.

Přátelé a příznivci galerie Lautner,

prodejní výstava grafik ze sbírky pana Ing. 
Vladimíra Daňka bude prodloužena do 
16. srpna a na ni bude navazovat výstava 
obrazů šumperské výtvarnice paní Zdeňky 
Rambouskové, kterou doplní svými krojovanými 
panenkami paní Iveta Neoralová z Mohelnice. 
Další podrobnosti o chystané výstavě a vernisáži 
se dozvíte na stránkách galerie a plakátech.

Na viděnou se těším

Hana Šedinová,  Galerie Lautner

 

Středa     9.9.              cena 150,- Kč
Sobota  16.9.  ena 100,- Kč
Středa   23.9.  cena 100,- Kč

 

MINIDÍLNY  SRPEN 

MINIDÍLNY  ZÁŘÍ 

Středa   12.8.               cena 100,- Kč
Sobota  15.8.  cena 300,- Kč
Středa   26.8.  cena 100,- Kč

c

INVERZNÍ KRESBA
VOSKOVÁ BATIKA              
MANDALA                              

MALBA TUŠÍ             
LEPENKOVÝ TISK              
SUCHÝ PASTEL                    

Přihlášení na
Doklad o zaplacení bude vydán v den dílny.                        

hana.galerielautner@seznam.cz

MÍSTO KONÁNÍ:
ČAS: 
Další informace

  
  

 

Galerie LAUTNER
16.00 hodin

na tel.: 723 312 825

Přátelé a příznivci galerie Lautner

      Prodejní výstava grafik ze sbírky pana Ing. Vladimíra Daňka 
bude  prodloužena do 16. srpna  a na ní bude  navazovat výstava 
obrazů šumperské výtvarnice paní Zdeňky Rambouskové, kterou 
doplní   svými  krojovanými  panenkami  paní   Iveta Neoralová 
z Mohelnice.   Další podrobnosti  o  chystané výstavě a vernisáži 
se dozvíte na stránkách galerie a plakátech.

Na viděnou se těším

Hana Šedinová
Galerie Lautner



- 14 -



- 15 -

Mohelnický zpravodaj. Měsíčník. Vydává město Mohelnice, U Brány 2, 789 85 Mohelnice, IČO 00303038, DIČ CZ00303038. Evidenční číslo MK ČR E 12893. Redakční 
rada (-redakce-): Mgr. Dagmar Čepová, Šimon Švub (-šš-), Mgr. Tereza Konečná (-tk-). Redakční radu jmenuje Zastupitelstvo města Mohelnice. Redakční mail: 
<mohelnickyzpravodaj@gmail.com> Šéfredaktor: Bc. Martina Nenkovská (-mn-). Příjem plošné inzerce: Iveta Zapletalová, <zapletalova@mksdk.cz>, tel.: 583 430 
915. Vychází každý měsíc a nese i jeho pořadové číslo. Uzávěrka: 20. dne ve 12 hodin předchozího měsíce. Výtisk zdarma. Náklad: 4 300 ks. Tisk: Tiskárna Křupka 
Mohelnice. Nevyžádané rukopisy a obrazové materiály se nevracejí. Redakce se nemusí ztotožňovat s názory prezentovanými ve článcích dopisovatelů. Nepodepsané 
příspěvky jsou redakční záležitostí. V redakci jsou k nahlédnutí Zásady pro vydávání Mohelnického zpravodaje. Vydavatel neodpovídá za věcný obsah uveřejněných 
inzerátů. Vydavatel si vyhrazuje právo zveřejnit publikované materiály na internetu. Přetiskování redakčních materiálů bez souhlasu redakce není dovoleno. Grafická 
úprava Jan Blažek ml. Za případné chyby se omlouváme. Periodický tisk územního samosprávného celku.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

 
Antonín Loubal z Mohelnice 62 let

 
Josef Špička z Loštic 90 let

 
Marie Vitásková z Mohelnice 74 let

 
Milada Sládková z Doubravice 96 let

 
Josef Vybíral z Moravičan

ZESNULÍ

K 30. 6. 2020 bylo na Úřadě práce 
ČR, oddělení kontaktního pracoviš-
tě Mohelnice evidováno celkem 572 
dosažitelných uchazečů o zaměstná-
ní a podíl nezaměstnaných osob byl  
4,2 %. Pouze z Mohelnice bylo  
k 30. 6. 2020 v evidenci 326  
dosažitelných uchazečů o zaměstnání 
a podíl nezaměstnaných osob byl 5,5 %.

Úřad práce informuje

MUZEUM MOHELNICE
Stálá expozice: Z dějin Mohelnicka – expozice oceněná prestižní cenou Gloria 
musaealis za nejlepší expozici roku 2005
Expozice, která svými historickými předměty, pregnantními texty a nápaditým uměleckým 
ztvárněním uvádí do dějů, které prožívali naši předkové. Nejstarší exponáty pocházejí  
z 11. století, nejmladší dokládají vývoj města na přelomu 20. a 21. století.
- Vstupné: plné 50 Kč, snížené 30 Kč, děti do 6 let (jednotlivě) zdarma
 

Pravěk Mohelnicka
Expozice představuje veřejnosti artefakty dokládající vývoj regionu od paleolitu až po  
10. století. K nejzajímavějším exponátům patří torza neolitických venuší, vzácné měděné 
nástroje nebo depoty bronzových předmětů. Instalace je doplněna velkoplošnou projekcí. 
V prostorách muzea je otevřena také interaktivní archeologická herna. 
- Vstupné: plné 50 Kč, snížené 30 Kč, děti do 6 let (jednotlivě) zdarma

Nakrájíme, zamícháme, rozšleháme… aneb Pomocníci v kuchyni                                           
do 27. září 2020                                                                                      
Jak vypadaly první hrnce? Změnila se nějak vařečka? Víte, kdy vznikl otvírák na konzervy? 
Odpovědi na tyto otázky a mnoho dalších zajímavostí z historie kuchyňských pomocníků 
najdete na výstavě ze sbírek Vlastivědného muzea v Šumperku. K vidění jsou interiéry 
historických kuchyní, ale především je zde představen vývoj kuchyňského nádobí, náčiní 
a mechanických i elektrických přístrojů, které hospodyňka potřebovala k přípravě pokrmů. 
Nechybí ani kolekce zástěrek a užitkového textilu, který k vaření neodmyslitelně patří. 
- Vstupné: plné 30 Kč, snížené 20 Kč, děti do 3 let zdarma 

Vyšehorky 16, Líšnice

Obec Líšnice

Občerstvení 
zajištěno

14.00 
Workshopy

16.00 
Ukázka aktivit

5.9. otev Rených 
dve Rí
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